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Programma Nr  Fractie Vraag Afdeli
ng 

PFH Antwoord 

Samenvatting 1 PvdA Waar vind ik de gedempte bermsloten terug in de 
begroting? 

FL Weth. 
Brinkman 

De gedempte sloten zijn nog niet terug te vinden in de begroting, middels 
een apart voorstel wordt u binnenkort gevraagd om in te stemmen met het 
project bermsloten. Onderdeel daarvan zal een begrotingswijziging 2025 
zijn. 
 

Pag 12 2 PvdA Op blz 9 van de papieren versie staan de 
bedragen van het gemeentefonds. Tekst zegt 
sterke daling maar de bedragen dalen niet. Hoe 
moet ik dat duiden? 

B & M Weth. 
Mulder  

Er is een sterke daling in het jaar 2026 te zien (ravijnjaar), vanaf het jaar 
2027 komt de algemene uitkering weer op het niveau van het jaar 2025. 
Hierbij wordt opgemerkt dat de lasten de komende 2 jaar wel zullen 
toenemen door loon- en prijsstijgingen, die niet gecompenseerd worden in 
de algemene uitkering vanaf 2027. 

Pag 8 3 SGP De daling van de reserve zonder bestemming is 
over de jaren 2025 t/m 2028 jaarlijks circa € 
300.000 - € 400.000 groter dan de som van 
(incidentele lasten +/- structureel 
begrotingssaldo). De incidentele lasten t.l.v. de 
reserve zonder bestemming zijn voor deze 
analyse ontleend aan het overzicht v/a pagina 91, 
het structurele begrotingssaldo uit het overzicht 
op pagina 8. Zie verder de bijlage bij de vragen. 
Wat is de reden voor het verschil? Welke mutaties 
vinden eventueel nog meer plaats in deze 
reserve? 

B & M  Weth. 
Mulder  

In uw overzicht gebruikt u het structurele resultaat onder “mutatie reserve 
a.g.v. resultaat”. Om aansluiting te krijgen, moet u het totale resultaat 
pakken (dus inclusief incidentele baten en lasten). Dit zijn de volgende 
bedragen: 2025: 1508k, 2026: -667k, 2027: -738k, 2028: -1.025k. Wanneer u 
deze bedragen toepast in uw overzicht resteert er een verschil van: 30k in 
2025 en 2026 – 2028 sluiten precies aan. 

 
Het verschil van 30k wordt verklaard door: “Strategisch personeelsbeleid - 
t.l.v. reserve zonder bestemming 30k” pagina 92 van de begroting. Deze 
post is abusievelijk blijven staan in dit overzicht vanuit vorig jaar, maar dit 
had niet gemoeten. Dit is een budget voor 2024. Dit leidt niet tot een 
financiële aanpassing, maar is slechts een foutje in een handmatige tabel 
(presentatiefout). 
 

Pag 11 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4 CU Op pagina 11 staat een diagram met het 
reserveverloop 2024-2028. Zou er ook een 
dergelijk overzicht met het reserveverloop vanaf 
2018 aangeleverd kunnen worden? 
Vervolgvraag: Dank voor het heldere overzicht: 
Het reserveverloop is nu aangegeven met het 
saldo van de jaarrekeningen 2018-2023. Kunt u 
ook een diagram aanleveren met hetzelfde 
overzicht gebaseerd op de begrotingssaldo’s van 
de reserves in de desbetreffende jaren? Voor een 

B & M Weth. 
Mulder  

Ja zie bijlage “verloop reserves vanaf 2018”. 
 
 
 
 
Een zelfde overzicht, maar dan op grond van begrotingssaldi geeft geen 
goed inzicht in het reserveverloop, dit omdat in de begroting nog heel veel 
aannames zitten, die hun uitwerking hebben op het begrote 
reserveverloop.  
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vergelijking vanuit begrotingsoogpunt is dat 
verhelderend voor ons. 

 
 

       
Programma 0 
Algemeen Bestuur en 
organisatie 
 

    

 
 
 
 

1 PvdA Onder de zoekterm K80 vind ik niets in iBabs en 
niets in de begroting. Onder welke term moet ik 
zoeken? Ik wil graag weten wat de K80 kost. 

B & M Burg.  In de zomernota 2023 is er een incidentele formatie-uitbreiding 
aangevraagd voor de ondersteuning van de burgemeester, als DB-lid van 
de K80. Het betreft incidentele werkzaamheden en zijn van toepassing 
zolang de burgemeester van Staphorst lid is van het dagelijks bestuur van 
de K80. In totaal is er 1 fte uitgevraagd: 0,70 fte K80 Regisseur/projectleider 
en 0,30 fte secretariële ondersteuning. Hiervoor is in de begroting 
incidenteel €139.000 opgenomen voor 2024 en €133.000 voor 2025. Voor 
de invulling van de ondersteuning wordt een externe partij ingehuurd, 
Stimuland.  

Stimuland levert naast ondersteuning van de dagelijks bestuurder ook 
inspanning bij het organiseren en voorbereiden van bijeenkomsten, 
netwerken, opstellen notities etc. met betrekking tot het onderwerp 
Landelijk Gebied. Deze kosten worden in afstemming met de K80 door 
Staphorst doorbelast. Naast de kosten van de ondersteuning wordt er ook 
een jaarlijkse contributie betaald aan de gemeente Hilvarenbeek die zorg 
biedt voor de administratie/financiën van deze samenwerking. Deze 
contributie bedraagt € 2.200. 

Door de inzet van Staphorst in K80 hebben we als gemeente toegang tot 
landelijke netwerken en contacten in Den Haag. Een goed voorbeeld is het 
aanstaande werkbezoek van Thom van Campen (VVD, woordvoerder en lid 
vaste kamercie LVVN) aan Staphorst. Verder; vanwege de positie van K80 
als netwerk van gemeenten gekoppeld aan de VNG en de actieve inzet die 
we daarvoor plegen, zowel ambtelijk als bestuurlijk, wordt onze inbreng 
meegenomen door o.a. de VNG in haar werk. Daarnaast werken we ook 
samen met andere netwerken, zoals P10, waar dat past. Tot slot hebben 
we door de K80 directe ingangen bij gemeenten door heel Nederland die 
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werken aan vergelijkbare opgaven.  

 

 
Pag 14 2 PvdA Op blz. 14 2 keer dezelfde tekst: onder kopje 

stand van zaken en onder in verbinding met de 
samenleving. 

B & M Weth. 
Mulder 

Zowel onder 0.3 Een dienstbare en dienstverlenende gemeente als onder 
0.4 In verbinding met de samenleving staat dezelfde tekst. Dat is per abuis 
gebeurd. 
De tekst onder 0.3 Een dienstbare en dienstverlenende gemeente had 
moeten zijn:  
Stand van zaken begroting 2025 
“In de eerste helft van 2024 heeft op initiatief van de raad de 
kerntakendiscussie plaatsgevonden. Dit was een proces van 
werkgroepsessies tussen raadsleden, MT-leden en medewerkers. Het 
eindresultaat van dit traject is een uitgebreid rapport van BMC ‘Mooi Wark’ 
met een negental sturingsinstrumenten, zie hiervoor ook ambitie 9.1 Goed 
werkgeverschap, een toekomstbestendige, adequate en efficiënte 
(ambtelijke) organisatie. De uitkomsten en adviezen van dit rapport zullen 
we  nadrukkelijk meenemen in de herijking van de Visie op Dienstverlening. 
We zijn op basis van de werkgroepsessies en nieuwe ontwikkelingen tot de 
conclusie gekomen dat we e.e.a. in een breder perspectief moeten zien. 
Daarom gaan we in de tweede helft van 2024/begin 2025 een 
organisatiestrategie voor de komende jaren opstellen, waarin de grote 
opgaven waar we voor staan zullen uitwerken richting het voorjaar 2025 
(Zomernota 2025).” 

Pag 15 3 PvdA Op blz. 15 staat onder afwijkingen iets over IHP. 
Vrijval onderhoudsvoorziening. Het IHP valt toch 
niet onder Algemeen Bestuur en Organisatie? 

B & M Weth. 
Mulder 

Alle stelposten verantwoorden we in programma 0, algemeen bestuur en 
organisatie. In de meerjarenbegroting 2024 was er al een gedeelte van de 
kapitaalslasten voor (school)gebouwen gereserveerd op een stelpost. Hier 
hangt tot op heden nog geen concrete investering (inclusief krediet) aan, 
daarom wordt er gekozen voor een stelpost. De vrijval van de IHP 
kapitaalslasten leiden tot een mutatie op de stelpost. 

Pag 14 4 CU Speerpunten 0.3 en 0.4: Onder beiden zien we 
dezelfde tekst. Waarom deze dubbeling? Op 
welke manier krijgt de verbinding met de 
samenleving vorm? Kan hier wat meer duiding 
aan gegeven worden? Is hier ook budget mee 

SL  Zie hierboven de beantwoording van vraag 2 vd PvdA. 
 
Om beter in verbinding te zijn met (groepen in) de samenleving, willen we 
actiever ophalen wat er leeft in de Staphorster samenleving. Dit doen we 
door het voeren van gesprekken met diverse inwoners. Het gaat dan om 
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gemoeid? 
 
 

vertegenwoordigers van onder andere het bedrijfsleven, onderwijs, sport, 
verenigingen, kerken en zorg. Doel is om op te halen wat er volgens hun 
speelt in de samenleving, welke onderwerpen belangrijk zijn, hoe wordt 
hierover gedacht en zijn er adviezen aan de gemeente hoe hier mee om te 
gaan? Nadat we onze oor te luister hebben gelegd, bundelen we de 
uitkomsten. Deze moeten richting geven aan de acties die we als gemeente 
ondernemen om de verbinding met de samenleving, maar ook de 
verbinding tussen verschillende groepen of inwoners te versterken. 
Omdat de gesprekken nog plaatsvinden kunnen we nog niet vooruitlopen 
op wat we precies gaan doen en welk bedrag hiermee gemoeid is. 
 

 5 CU Weerbaarheid vergroot je ons inziens vooral ook 
door het aanbieden van trainingen. In hoeverre 
worden er binnen de gemeente vormen van 
weerbaarheidstrainingen aangeboden? Welke 
trainingen zijn dit en voor welke doelgroep? En 
wordt daar ”veel” gebruik van gemaakt? 
(Misschien dat deze vraag ook/beter bij 
programma 6 – Sociaal domein – past.) 

SL Weth. Bos  Deze worden niet aangeboden in het kader van openbare orde en 
veiligheid, we doen wel veel aan voorlichtingen en communicatie 
hieromtrent.  
 
Wel bieden we in het kader van sociaal domein het volgende aan:  
Weerbaarheidstrainingen: op de website van jonggezond Staphorst staan 
de weerbaarheidstrainingen voor kinderen/jongeren, De Kern biedt dit 
aan. Dit zijn: 

- Weerbaarheidstrainingen groep 5 t/m groep 8 
- Sova training voor groep 4 
- Sova training groep 2 en 3 
Najaar 2024 zijn er in totaal 55 deelnemers geweest, voor voorjaar 2025 
zijn inmiddels 17 aanmeldingen ontvangen. 
Daarnaast ook aanbod voor volwassenen vanuit De Kern en SWS 
- Assertiviteitstraining jong volwassenen (18 t/m 30) 
- Assertiviteitstraining volwassenen  
- Bewustwording en assertiviteitsgroep voor vrouwen 

 
Pag 13 8 CU Nieuwe vraag: pagina 13: Stimuleringsfonds / 

Ontwikkelfonds. Het verschil in benaming is 
verwarrend. Gaat het hier om hetzelfde fonds en 
is dit ook het ontwikkelfonds waarover op pagina 
91 wordt gesproken en waarvoor structureel 10k 

SL  Op pagina 13 onder “0.2 Ondersteuning initiatieven samenleving” gaat het 
mede over de participatienota “We doen het samen”. Hier is 200.000 euro 
(incidenteel) beschikbaar gesteld voor het kalenderjaar 2025. Dit komt ook 
terug op pagina 91 “Inwonersparticipatie t.l.v. reserve zonder 
bestemming”. De 200.000 euro wordt afgeboekt van de algemene reserve. 
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per jaar wordt uitgetrokken? En van welke 
reserve wordt de 200k voor dit fonds afgeboekt? 

Daarnaast wordt op pagina 91 gesproken over een budget van 10.000 euro 
onder de post “Ondersteuning initiatieven/instelling ontwikkelfonds 
(coalitieakkoord)”. Dit is een budget van de gemeenteraad, en wordt 
ingezet voor bijvoorbeeld de herontwikkeling van het marktplein. 

Programma 1 
Openbare Orde en Veiligheid 

    

Pag 17 1 CU Speerpunt 1.3: Heeft de huidige inzet (in de vorm 
van voorlichting) effect gehad? Zien we een 
stijging van aantal meldingen (dus 
meldingsbereidheid)? Wordt MMA gebruikt (dus 
inwoners zijn op de hoogte)? In toenemende 
mate? Hoeveel meldingen zijn er in de afgelopen 
jaren gedaan (2022, 2023 en 2024)? 

FL Burg. Sinds 2022 zijn wij als gemeente aangesloten bij Meld Misdaad Anoniem. 
We hebben sindsdien meegedaan met de beschikbare campagnes om de 
meldingsbereidheid te verhogen. We zien na een campagne vaak meer 
meldingen, alleen blijft meldingsbereidheid een aandachtspunt. We 
hebben als gemeente geen zicht op het totaal aantal meldingen die gedaan 
worden bij Meld Misdaad Anoniem, aangezien meldingen door Meld 
Misdaad Anoniem aan de juiste instantie toegewezen worden. Daarnaast 
worden alleen meldingen doorgezet waarbij absolute anonimiteit 
gegarandeerd is. 

Pag 17 2 CU Op pagina 17 wordt gesproken over het inrichten 
van een lokale ondermijningstafel. Is dit al 
operationeel? In welke vorm? Wie zitten hierbij 
aan tafel en over welke onderwerpen gaat het 
zoal? 

FL Burg. Sinds het voorjaar is de lokale ondermijningstafel operationeel. Deze tafel 
biedt de gelegenheid om signalen en meldingen te bespreken, waaronder 
die van Meld Misdaad Anoniem, met betrekking tot georganiseerde 
criminaliteit. Afhankelijk van de aard van de signalen, worden diverse 
expertises betrokken. De politie en het Regionaal Informatie- en Expertise 
Centrum (RIEC) fungeren als onze vaste partners. Via het RIEC kan een 
signaal verder worden opgevolgd binnen de regionale ondermijningstafel.  
 
 
 

Pag 18 3 CU Onder afwijkingen t.o.v. 2024 staat een bijstelling 
van het budget meldpunt discriminatie. Is dit een 
eigen meldpunt van de gemeente Staphorst? 
Hoeveel meldingen zijn hier de afgelopen jaren 
op binnengekomen (betreffende gemeente 
Staphorst)? Graag indien mogelijk een overzicht 
voor 2022, 2023 en 2024. 

SL Weth. Bos Het meldpunt discriminatie wordt voor gemeente Staphorst uitgevoerd 
door organisatie Vizier. Sinds 2024 is Vizier aangesloten bij de landelijke 
vereniging discriminatie.nl. Over de jaren 2022 en 2023 zijn er bij het 
meldpunt geen meldingen binnengekomen betreffende gemeente 
Staphorst. Vizier publiceert jaarlijks een verslag per gemeente. 

Programma 2 
Verkeer en Vervoer 

    

Pag 21 1 SGP Is het aanjaagteam A28  nog actief, nu de 
ontwikkeling van nieuwe op- en afritten van de 

FL Weth. 
Brinkman 

Er is momenteel geen sprake meer van een echt aanjaagteam maar de 
gebiedsregisseurs pakken de aanbevelingen (laat de beoogde oplossing los 
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A28 in een ander perspectief zijn komen te staan? 
Zo ja, wat zijn de activiteiten van dit team 
momenteel? 

en werk vanuit het doel -verbeteren van de bereikbaarheid van Staphorst 
om ontwikkeling mogelijk te blijven maken- in regionaal verband om de 
ambities en opgaven aan te laten sluiten op die van de regio/andere 
overheden) uit de eindrapportage van het onderzoek naar de A28 wel 
verder op in de regio en regionale processen. 

Pag 107  CU Een veilige fietsoversteek bij het zwembad staat 
sinds de begroting van 2023 opgenomen op de 
lijst met investeringen en wordt jaar op jaar 
opgeschoven. In de jaarcijfers van 2023, die we in 
juni bespraken, was er 25.000 euro voor 
opgenomen. Nu staat dit weer op n.t.b. Waarom? 
Destijds werd er aangegeven dat er 
ontwikkelingen waren op de locatie van het 
zwembad, waardoor er een pas op de plaats was 
gemaakt. Wat is de actuele stand van zaken? 
Welke belemmeringen zijn er nu/nog om dit uit te 
voeren? Wanneer is de verwachting dat er een 
veilige oversteek bij het zwembad gerealiseerd 
kan zijn? 
 
 
 
 
 
 

FL Weth. 
Brinkman 

Het bestuur van het zwembad is momenteel bezig met plannen voor oa 
een gewijzigde terreininrichting. Mede door de parkeerdruk die er op 
piekmomenten is. Een veilige fietsoversteek moet aansluiten bij en op deze 
plannen. Zodra deze plannen dan ook definitief zijn, kunnen wij daarop 
aansluiten met maatregelen die de oversteek veiliger kunnen maken. Op 
dit moment is het nog onduidelijk wanneer de (toekomstige) 
terreinindeling van het zwembad bekend is. Er is wel in tussentijd goed 
contact met het zwembad over de plannen. 

Programma 3 
Economie en Ondernemen 

    

 1 PvdA Hoeveel % van onze ruimte in de gemeente is 
landbouwgrond? 

FL Weth. 
Mulder 

Het grondgebied in Staphorst beslaat 13.659 hectare. In 2017 – recentere 
cijfers toont de tabel van het CBS niet – was 11.140 hectare in gebruik als 
landbouwgrond. Ofwel: In 2017 bestond 82% van onze ruimte uit 
landbouwgrond. Verwachting is dat dit percentage anno 2024 lager is.  
 

Pag 22 2 CU Onder speerpunt 3.1 (Ontwikkeling 
bedrijventerreinen) staat “Daarom stellen we een 
programma Bedrijventerrein op”. Het lijkt alsof 
dit al een feit is, maar we komen dit vervolgens 

FL Weth. 
Mulder 

Ons doel is om uitvoering te kunnen geven aan de realisatie van 32,3 
hectare nieuwe bedrijventerreinen. Het gaat om de bedrijventerreinen die 
in de programmeringsafspraken bedrijventerreinen West Overijssel een 
groene,- (fase 1 CEL) of gele status hebben (Esch 0, Esch 5 en Bullingerslag).  

https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/70262ned/table?ts=1729156807539
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fstaphorst.bestuurlijkeinformatie.nl%2FReports%2FDocument%2F3e53a695-b172-4a73-bcfd-07b58da7b7fe%3FdocumentId%3Da873d17c-179f-4efd-9f1f-36fd147b9ca5&data=05%7C02%7Ck.deweerd%40staphorst.nl%7C1b26f9ba6158436c794308dcf74affe1%7Ce00ff93818434d07b2602a6321eae11d%7C0%7C0%7C638657148701586196%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=bIVWogT1GAMOqKB427%2FbeB2pXpGhHlKUbSNiqfe87kY%3D&reserved=0
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tegen op de PM-lijst. Is dit wel of niet in 
uitvoering? Kan er wat meer duiding aan gegeven 
worden wat dit programma concreet inhoudt. 

 
In de omgeving van de Gorterlaan komen veel (mogelijke) ontwikkelingen 
samen. De omgevingswet stelt het ons verplicht om integrale afwegingen 
te maken en te zorgen voor een evenwichtige toedeling van functies. 
Daarnaast moet voor de bedrijventerreinen met een gele status een 
kwalitatieve uitwerking opgesteld worden. We maken daarom een 
samenhangend perspectief op de ontwikkelingen aan de zuidkant van 
Staphorst en stellen een generieke kwalitatieve uitwerking op voor 
ontwikkeling van bedrijventerreinen met een gele status. Deze 
werkzaamheden krijgen een plek binnen de ontwikkeling van de 
omgevingsvisie.  
 
Het onderwerp staat op de PM lijst omdat we nu bezig zijn met het 
opzetten van een team dat hier uitvoering aan moet geven.  
 

Pag 25 3 CU Agrarische coaching / erfcoach. In de begroting 
zien we ook voor volgend jaar weer een budget 
(29k) opgenomen voor agrarische coaching. 
Hoe zit het eigenlijk met het budget voor de 
erfcoaches? In de raadsmemo rapportage 
Erfcoach van juni 2023 wordt gesproken over een 
eenmalige bijdrage voor 2023 om het 
programma te continueren, maar loopt dit 
programma nog steeds? We zien het niet 
terugkomen in de begroting, maar ook niet in de 
voortgangsrapportage 2024 die we onlangs 
ontvangen hebben. 

FL Weth. 
Mulder 

In juni 2023 is de gemeenteraad via collegebericht 703 geïnformeerd over 
de erfcoach. Op 13 december 2023 heeft GS besloten om € 2 miljoen 
beschikbaar te stellen voor inzet van de erfcoaches in 2024 en 2025.  
 
Voor de langere termijn zetten Provinciale Staten in op een lange 
termijnfinanciering van de erfcoaches. Voorkeur van PS is om aan te 
sluiten bij de SEB regeling van het ministerie van LNV. De SEB regeling is 
gebaseerd op het plan BoerenPerspectief en is gericht op langjarige 
onafhankelijke sociaaleconomische begeleiding van boeren. Dit zal vanuit 
regionale knooppunten geregeld worden die gedragen zullen worden door 
vertegenwoordigers uit de agrarische sector. 
 
Het ministerie van LVVN werkt al geruime tijd aan de SEB-regeling. 
Vooruitlopend op de regeling heeft men gevraagd om pilots voor het 
opzetten van regionale knooppunten. Vanuit Overijssel hebben de 
Agrarische Collectieven zich hiervoor gemeld. De collectieven hebben eind 
september 2024 hun Plan van Aanpak (subsidieaanvraag) voor een pilot 
Regionaal Knooppunt in Overijssel bij het ministerie van LVVN ingediend. 
Het Collectief Noordwest Overijssel treedt als penvoerder op. 
 
De agrarische collectieven zijn in afwachting van de beschikking op hun 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fstaphorst.bestuurlijkeinformatie.nl%2FReports%2FItem%2Fa7bed4c8-731a-4a29-9f4e-4bbac49bc951&data=05%7C02%7Ck.deweerd%40staphorst.nl%7C1b26f9ba6158436c794308dcf74affe1%7Ce00ff93818434d07b2602a6321eae11d%7C0%7C0%7C638657148701611524%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=hfZH48%2B534tloIDKqr0YVCUQjzU2l5Z2E639qzoK0SA%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.boerennatuur.nl%2Fwp-content%2Fuploads%2F2023%2F04%2FPlan-BoerenPerspectief-21_4_2023.pdf&data=05%7C02%7Ck.deweerd%40staphorst.nl%7C1b26f9ba6158436c794308dcf74affe1%7Ce00ff93818434d07b2602a6321eae11d%7C0%7C0%7C638657148701629473%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=r3MWJKiP%2B%2F4RFnIh9zv4XLaboS4%2F9KaWt9Ru4GNiogQ%3D&reserved=0
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aanvraag. Deze wordt naar verwachting dit najaar afgegeven. Betrokken 
partijen hebben dan dus een jaar, 2025, om de rijdende trein van 
Erfcoaching en de pilot Regionaal Knooppunt ‘in elkaar te ritsen’. Een 
gezond uitgangspunt hierbij is dat de buitenwereld het liefst niets moet 
merken van de organisatorische verandering. 
 
Qua begroting is nu nog niet duidelijk of vanaf 2026 cofinanciering door 
gemeenten noodzakelijk is. Hier zal in de loop van 2025 meer duidelijk over 
worden.  
 
De gemeente Staphorst van mening is dat de erfcoach een soort van 
basisvoorziening moet zijn, en dat deze volledig gefinancierd moet worden 
vanuit de Rijksoverheid.  

Programma 4 
Onderwijs 

    

 1 PvdA Vorige jaar waren de kosten van het 
leerlingenvervoer erg gestegen. Hoe zit dat dit 
jaar? 

SL Weth. 
Brinkman 

De verwachting is dat in 2024 de kosten nagenoeg gelijk zijn aan het jaar 
2023. 

Pag 26 2 CU Speerpunt 4.1 Alinea 3: ”In Staphorst werken de 
0en basisscholen, met de daaraan verbonden 
peutergroepen, aan goed onderwijs voor alle 
leerlingen in onze gemeente”. Deze zin triggert 
enigszins, want er volgen dagelijks heel wat 
leerlingen goed onderwijs buiten onze gemeente. 
Is dit noodzakelijk? Kunnen we binnen de 
gemeente niet meer inzetten om meer leerlingen 
te behouden binnen de gemeente? We zijn 
daarom wel benieuwd naar hoeveel leerlingen er 
daadwerkelijk basisonderwijs buiten de 
gemeente volgen. Daarbij bedoelen we niet 
leerlingen die de Taalschool bezoeken (dit is een 
tijdelijke voorziening). En graag een overzicht 
naar welke scholen deze kinderen gaan. 
Verduidelijkingsvraag: Graag zien we deze vraag 
uitgebreider beantwoord. Hoeveel kinderen is 
6%? Naast regulier onderwijs willen we ook graag 

SL Weth. 
Brinkman 

6% van de leerlingen dat regulier basisonderwijs volgt doet dat buiten de 
gemeente. Er zijn gezinnen in het ‘grensgebied’, kinderen in Punthorst die 
in Nieuwleusen naar school gaan. Of, gezinnen die verhuisd zijn, maar op 
de school in de vorige woonplaats zijn gebleven. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zie bijlage.   
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weten hoeveel kinderen SBO en SO volgen buiten 
de gemeente Staphorst. En op welke scholen. 
 

Pag 26 2a CU Vervolgvraag: Hoeveel kinderen van buiten de 
gemeente Staphorst volgen basisonderwijs 
binnen onze gemeente. Is dat inzichtelijk? En is 
daarvan ook een overzicht per school te geven? 

SL  Dit kunnen wij  niet zien. Ze zijn er zeker. In Rouveen zijn iig kinderen die 
rond de Lichtmis wonen. In IJhorst zitten kinderen uit de Wijk. En er zullen 
ongetwijfeld kinderen op het reformatorisch onderwijs zitten. Dus net als 
er kinderen van ons in Meppel en Nieuwleusen naar school gaan, gebeurt 
dit ook omgekeerd. 

Pag 26 3 CU Speerpunt 4.2. Mooie ontwikkelingen voor het 
contact tussen onderwijs en bedrijfsleven, echter 
ook wel wat karig (1 VO-school en alleen voor 
HAVO). Welke school is dit? Is dat de enige VO-
school die binnen de gemeente staat? Deze 
positieve ontwikkeling zou verder uitgebouwd 
kunnen worden. Zijn daar plannen voor? Er ligt 
nu een ‘good practice’ waar andere scholen of 
andere afdelingen binnen de school voordeel aan 
kunnen hebben. Alleen bieden van 
ondersteuning op verzoek lijkt dan wat karig. 
Hoe ziet deze ondersteuning in de praktijk eruit? 
Alleen nog voor de HAVO-afdeling van deze ene 
school? 

SL Weth. 
Brinkman 

Het klopt dat Pieter Zandt SG hier de afgelopen jaren vooral op ingezet 
heeft; meer praktijk voor de havo. Dit om de praktische havist extra te 
motiveren. In 2020 – 2021 is hierover veel contact geweest met alle VO 
scholen uit Meppel en het Pieter Zandt SG; geïnitieerd door de gemeente. 
We hebben toen scholen en bedrijven met elkaar in contact gebracht maar 
ook scholen onderling.  
Uiteindelijk heeft iedere school hierin zijn eigen keuzes gemaakt. Om 
verschillende redenen. Zo zijn er scholen die in hun curriculum op een 
andere manier praktijk in hun onderwijs voegen; denk bijvoorbeeld aan het 
technasium. We kunnen als gemeente niet het curriculum van de school 
bepalen, alleen faciliteren.   

Pag 27 4 CU Alinea 1: SPUK gelden voor de bibliotheek in 
IJhorst. De aanvraag is afgekeurd, echter 
verderop staat dat gemeenten zonder bibliotheek 
voorrang hebben gekregen. IJhorst heeft 
weliswaar binnen de gemeente Staphorst 
toegang tot een bibliotheek maar niet in de eigen 
woonkern. Is hier voldoende op gestuurd in de 
aanvraag? Verderop wordt gerefereerd aan “11 
miljoen extra voor deze regeling”. Welke regeling 
betreft het hier? Gaat het om de algemene 
regeling voor de aanvraag van SPUK gelden (die 
dus meerdere keren is aangevraagd maar 
afgewezen)? Of heeft het specifiek betrekking 
op de MFA in IJhorst? 

SL Weth. Bos De SPUK is bedoeld voor het versterken van het bibliotheek netwerk. De 
middelen moeten voor 31 juli 2026 zijn besteed. Gezien de ontwikkeling in 
IJhorst was het niet zinvol voor deze kern de SPUK aan te vragen. Dit is dan 
ook gedaan voor de kern Staphorst en Rouveen. IJhorst kan hier in de 
huidige setting van mee profiteren, maar idd dat is beperkt.  
We hebben de SPUK meerdere malen aangevraagd en recentelijk is dit in 
de laatste ronde toegekend. Deze recentelijke ontwikkeling kon niet meer 
meegenomen worden in de begroting. Momenteel zijn de gesprekken met 
de bibliotheek hoe we dit zo kunnen inzetten dat zoveel mogelijk inwoners 
hiervan kunnen profiteren.  
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Pag 27 5 CU Alinea 2: subsidie Toekomstkracht. Over hoeveel 
subsidie gaat dit? Eenmalig? Hoe wordt deze 
subsidie ingezet om ‘vaardigheden te ontwikkelen 
en actief burgerschap te stimuleren’. Denken we 
aan materialen of juist trainingen of inzet van 
mensen. 

SL Weth. Bos Toekomst kracht is een cofinanciering; 50.000 vanuit de gemeente en 
50.000 vanuit de provincie. Dit wordt ingezet om de samenwerking met 
maatschappelijke partners te verstevigen (vooruitlopend op de zorgplicht). 
Het trainingsaanbod in de bibliotheek kan daarmee uitgebreid worden. 
Daarnaast wordt er gewerkt aan een ‘andere zichtbaarheid’ omdat de rol 
van de bibliotheek veranderend is. De bibliotheek is naast de vertrouwde 
plek om boeken te lenen, lezen, ook de bruisende huiskamer waar 
bezoekers terecht kunnen voor ontmoeting, studie, werk, waar ook andere 
maatschappelijke organisaties werkplekken hebben. 
 
Hierbij denken we vooral aan trainingen en inzet van  mensen. Het gaat om 
eenmalige subsidie van 50.000 euro vanuit de provincie en eenmalig 
50.000 cofinanciering vanuit de gemeente bovenop het bibliotheek budget. 
 
 
 
 

Pag 27 6 CU Alinea 3: Een zeer urgent punt… Huisvesting voor 
bibliotheek en voorliggende partijen schiet te 
kort. Plannen vanuit Gezond Meedoen Staphorst 
worden door de bibliotheek samen met de 
scholen en de partijen in het voorveld ontwikkelt. 
In hoeverre kan ook de huisvesting samen met de 
scholen worden vormgegeven? Ruimte hiervoor 
meenemen in het I.H.P. / de business cases? 

SL Weth. Bos Dit is niet opgenomen in het IHP. Per school wordt een business case 
gemaakt wat betreft de huisvesting voor het onderwijs. Los van het IHP zal 
er een inventarisatie worden gedaan naar de huidige stand van zaken van 
het maatschappelijk vastgoed binnen de gemeente. 

Pag 28 7 CU Afwijkingen t.o.v. 2024 toegelicht Basisonderwijs 
huisvesting: De gemeente betaald de huur niet 
meer maar heef dit opgenomen in de subsidie. 
Dit levert 41.000 euro op. Lezen we dit goed dat 
de huurprijs niet meer apart betaald wordt maar 
ook niet (compleet) is verrekend in de subsidie? 
Anders zou deze constructie toch geen geld 
kunnen opleveren? 

SL Weth. 
Brinkman 

Met ingang van 2022 zijn de afspraken tussen de gemeente en de 
peuterspeelzalen gewijzigd. De gemeente ontvangt geen nota meer voor 
de huur van de peuterspeelzalen, maar het huurbedrag is opgenomen in 
de subsidie die de gemeente verstrekt. Het huurbedrag stond nog 
geraamd op het budget onderwijshuisvesting, maar de kosten zijn niet 
gemaakt. Dit leidt tot een voordeel van € 41.000. 
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Programma 5 
Sport, cultuur, recreatie en 
toerisme 

    

Pag 29 1 CU Blz. 29 laatste alinea: hier worden verschillende 
onderzoeken naar accommodaties (complex 
Noorderslag, ‘de Tippe’ en het zwembad) en 
andere onderzoeken (verenigingsmonitor) 
genoemd. Wat houden deze onderzoeken precies 
in? Wat zijn de opbrengsten van deze 
onderzoeken? En kunnen deze opbrengsten niet 
samengevoegd worden tot een beleidsplan 
aangaande het optimaler, functioneler, breder en 
toekomstbestendiger benutten van de 
verschillende accommodaties? Nu lijkt het of we 
op verschillende onderdelen, naast elkaar, 
dezelfde dingen aan het onderzoeken zijn. 
In hoeverre vertragen deze onderzoeken andere 
initiatieven bijv. op het gebied van 
verkeersveiligheid (veilige oversteek bij 
zwembad)? Zie ook de vraag bij programma 2… 

SL Weth. 
Brinkman 

De accommodatie-onderzoeken hebben als doel om te kijken of de 
accommodaties (het Noorderslag, de Tippe en het zwembad) 
multifunctioneler kunnen worden gebruikt. Deze onderzoeken zijn nog niet 
afgerond. Daarom zijn er nu nog geen vervolgstappen te formuleren. De 
Verenigingsmonitor van Sportnetwerk Overijssel is bedoeld om de 
deelnemende sportverenigingen en de gemeente meer inzicht te geven 
hoe de verenigingen ervoor staan.  
De uitkomsten van de verenigingsmonitor zijn medio oktober 2024 bekend 
geworden.  We zijn bezig om de uitkomsten te analyseren en te duiden. 
Vervolgens kunnen we van daaruit de eventuele vervolgstappen bepalen.    
De verschillende onderzoeken hebben geen directe relatie met initiatieven 
op het gebied van verkeersveiligheid. 

Pag 30 2 CU Alinea 1: In september 2023 gestart met de 
uitvoering van het eerste gedeelte? Wat omvat 
dit? Concrete voorbeelden? En wat is hierin de rol 
van de buurtsportcoach of 
combinatiefunctionaris, aangezien het 
projectplan is opgesteld door een voorliggende 
partij (MEE). Welke resultaten van welk 
onderzoek kunnen we in juli 2024 verwachten? 

SL Weth. 
Brinkman 

In september 2023 is MEE gestart met een inventarisatie naar de huidige 
stand van zaken op het gebied van inclusief sporten en bewegen in de 
gemeente Staphorst. Doel van deze inventarisatie is om duidelijkheid te 
krijgen over de vraag en het aanbod van sporten en bewegen voor 
verschillende doelgroepen (mensen met een beperking, mensen zonder 
ervaring, mensen met een religieuze achtergrond en/of behorende tot de 
LHBTIQ+ doelgroep). Hierbij is er door MEE gesproken met verschillende 
partijen (onder andere zorgaanbieders, maar ook verenigingen en partners 
uit het voorliggend veld). Gedurende deze inventarisatie is er nauw contact 
geweest met de buurtsport- en beweegcoaches. De buurtsport- en 
beweegcoaches hebben naar aanleiding van deze gesprekken al een aantal 
acties uit kunnen zetten. Een voorbeeld hiervan is ShuffleSports, waarmee 
gestart is in september 2024 op Scholengemeenschap Pieter Zandt, locatie 
Staphorst. Ook de start van een wandelgroep in oktober 2024 is tot stand 
gekomen vanuit de gesprekken tussen MEE en de buurtsport- en 
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beweegcoaches.  
De inventarisatie van MEE zit op dit moment in de afrondende fase. In het 
najaar van 2024 worden de aanbevelingen gepresenteerd aan de 
buurtsport- en beweegcoaches. Vanuit deze aanbevelingen worden 
verdere vervolgstappen gezet om het sport- en beweegaanbod meer 
inclusief te maken. 
 

Pag 31 3 CU Speerpunt 5.3: We lezen hier: “Op die manier 
kunnen er nieuwe culturele initiatieven 
aangejaagd worden en ingespeeld worden op 
initiatieven die leven bij culturele partijen en de 
samenleving. Dit wordt verwerkt in een 
uitvoeringsplan voor de komende jaren. Hiervoor 
is extra budget aangevraagd in de zomernota 
zoals reeds is aangegeven in de cultuurnota”. 
Vraag: Wordt hier extra budget voor het maken 
van uitvoeringsplan bedoeld of extra budget voor 
de daadwerkelijk uitvoeren van het plan? 

SL  Extra budget voor de daadwerkelijke uitvoeren van het plan. 

Pag 23 4 CU Speerpunt 5.5: Verlagen administratieve 
lastendruk. We missen hier het kopje: Stand van 
zaken begroting 2025. Vraag: Kunnen we hier 
alsnog informatie over krijgen? 

B&M Weth. 
Mulder 

Het kopje ‘stand van zaken begroting 2025’ is weggevallen. De tekst vanaf 
‘Daarnaast….’ betreft de stand van zaken.  

Programma 6 
Sociaal Domein 

    

Pag 37 1 CU Blz. 37 Afwijking t.o.v. 2024 toegelicht... Brede 
SPUK: Er is een specifieke uitkering aangevraagd 
wat leidt tot een nadeel van 201.000 euro? Dit 
vraagt om een toelichting. 

SL Weth. Bos In de voortgangsrapportage 2024 is dit nadeel ook opgenomen, 
abusievelijk zijn allen de baten opgenomen in de begroting 2024. In deze 
begroting zijn de lasten ad. € 201.000 ook opgenomen. 

Pag 112 2 CU Op pagina 112 wordt het aantal 
bijstandsuitkeringen aangegeven voor Staphorst 
(134 in 2022 en 146 in 2023). In de 
voortgangsrapportage 2024 wordt melding 
gemaakt van een verwacht nadeel van 
500.000 euro door de stijging van het aantal 
bijstandsuitkeringsgerechtigden. Hoeveel 
bijstandsgerechtigden zijn er op dit moment in 

SL  De blauwe kolom is het totaal aantal uitkeringsgerechtigden (dus inclusief 
nieuwkomers) en de oranjekolom laat zien hoeveel daarvan nieuwkomers 
zijn. In percentages: 2022-22%, 2023-28% en 2024-32%. Zie bijlage voor 
grafiek.  
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onze gemeente en welk percentage hiervan 
betreft nieuwkomers? Is deze verdeling ook 
inzichtelijk te maken voor 2022 en 2023? 

 3 CU De NOS maakte op 19 oktober jl. melding van een 
achterstand in de toekenning van 
Burgerservicenummers. Dit zou zowel 
asielzoekers als ook statushouders betreffen, die 
daardoor mogelijk niet aan het werk kunnen en 
ook niet kunnen studeren. Speelt dit probleem 
ook in Staphorst en in welke mate? Om hoeveel 
mensen gaat het dan, die wachten op een BSN? 
En hoelang wachten ze al?  
 
Zijn nog andere belemmeringen waardoor 
arbeidsparticipatie van bijstandsgerechtigden in 
het algemeen en nieuwkomers in het bijzonder 
onvoldoende slaagt? Op welke manier kan de 
gemeente eraan bijdragen dat meer 
bijstandsgerechtigden aan het werk gaan? 

SL  Iedereen die aan onze gemeente gekoppeld is heeft een BSN, alleen de 
meest recente nareizigers nog niet. Die moeten op dit moment nog 
eventjes wachten (een paar weken) op hun afspraak voor een BSN. Dat 
gaat soms wat sneller, soms wat langzamer. Maar dan spreken we over 
weken en niet over maandenlang of jaren. 
 
Er kunnen verscheidene redenen zijn waarom bijstandsgerechtigden 
moeite hebben om aan de slag te gaan bij een reguliere werkgever. Voor 
statushouders is een achterstand in de Nederlandse taal (begrijpen en 
spreken) en werknemersvaardigheden (voorbeelden zijn op tijd komen, 
aan de huisregels houden en afspraken rondom ziekteverzuim) het 
grootste struikelblok. Echter, wanneer we naar de volledige groep 
bijstandsgerechtigden kijken dan zien we dat vooral (langdurig) ziekte zorgt 
voor niet kunnen werken. 
 
De gemeente ondersteunt onder andere bijstandsgerechtigden bij het 
vinden van een passende werkplek (na een persoonlijk gesprek met een re-
integratieconsulent), waarbij er rekening wordt gehouden met een 
eventuele arbeidsbeperking. We kunnen daarbij verschillende 
instrumenten gebruiken, zoals een participatieplaats of proefplaatsing. 
Door middel van loonkostensubsidie maken we het voor werkgevers 
aantrekkelijker om iemand met een arbeidsbeperking in dienst te nemen. 

Programma 7 
Gezondheid en Milieu 

    

Pag 43/92 1 SGP Er worden via de bestemmingsreserve 
duurzaamheid middelen gereserveerd voor E&K 
voor de jaren 2026 t/m 2028, ruim € 600.000 per 
jaar. De reserve duurzaamheid blijft op hetzelfde 
bedrag (€ 612.000), dus blijkbaar is verondersteld 
dat het geld ook uitgegeven wordt in de 
betreffende jaren. Wat zijn in de jaren 2023 en 
2024 de werkelijke kosten geweest die normaliter 
ten laste van deze reserve zouden komen? 

B & M Weth. Bos De E&K middelen voor de jaren 2026 t/m 2028 worden gereserveerd via de 
reserve zonder bestemming. . In het oorspronkelijke programma 2020 - 
2025 is afgesproken dat de eventuele tekorten uit de bestemmingsreserve 
duurzaamheid worden gedekt en eventuele overschotten worden 
toegevoegd. Vanaf de start van het E&K programma is er sprake geweest 
van overschotten. Het E&K budget bedroeg in 2023 €572.000, daarvan is 
€422.000 uitgegeven en € 150.000 gestort naar de bestemmingsreserve 
duurzaamheid. Voor het jaar 2024 is er € 620.000 beschikbaar, waarvan 
€271.000 is uitgegeven tot en met augustus. 
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In het voorjaar 2025 vindt een evaluatie plaats, waarbij ook wordt gekeken 
naar de financiële uitputting van de afgelopen. Hieruit volgt een herijking 
waarvan de financiële consequenties worden meegenomen in de 
zomernota. 
 

Programma 8 
Volkshuisvesting en 
Ruimtelijke ordening 

   
 
 
 

 

Pag 46 1 SGP Wat is in 2024 concreet gedaan met € 100.000 
incidenteel budget voor Actieprogramma Wonen? 
Welke uitgaven zijn hiervoor concreet gepland in 
2025? 

FL Weth. 
Mulder 

Dit geld is besteed aan de stedenbouwkundige doorvertaling van het 
woonbehoefte onderzoek, een ruimtelijke studie naar de locatie 
Muldersweg en een actieonderzoek naar de mogelijkheden van flexwonen 
(waar de raad in december over bijgepraat zal worden) 
 

Pag 45 2 SGP Wanneer kunnen onze inwoners gebruik maken 
het beleid dat voortkomt uit de 
stedenbouwkundige doorvertaling van de 
woonbehoefte? 

FL Weth. 
Mulder 

De stedenbouwkundige doorvertaling van het woonbehoefte onderzoek 
wordt uitgewerkt in een integraal woonprogramma. De raad zal hier in 
december over bijgepraat worden. Verwacht wordt dat eind Q1 2025 het 
woonprogramma ter besluitvorming aan de gemeenteraad zal worden 
voorgelegd. Overigens is het niet zo dat er tot die tijd geen ontwikkelingen 
zijn rondom woningbouw en de locaties die in de stedenbouwkundige 
doorvertaling genoemd zijn. Zo wordt er volop gebouwd in de Slagen en 
Rouveen Zuid en worden plannen voor andere locaties uit de 
stedenbouwkundige doorvertaling voorbereid. 

 3 SGP Hoeveel woningen zijn er nog beschikbaar per 
type woning in Rouveen Zuid-fase 1? 

FL Weth. 
Mulder 

Op dit moment (23-10-2024) zijn er nog 14 bouwkavels beschikbaar. Het 
gaat om 12 kavels bestemd voor een vrijstaande woning en 2 kavels voor 
een 2 onder één kap woning (gelegen aan een steeg direct vooraan aan de 
Oude Rijksweg). 

 4 SGP Hoeveel woningen zijn er nog beschikbaar per 
type woning in De Slagen? 

FL Weth. 
Mulder 

Onderstaand een uitsnede van de website van De Slagen. 
https://nieuwbouwdeslagen.nl/. De actuele stand van de verkoop wordt  op 
deze website bijgehouden, 
Rood ( 85 stuks) geeft de verkochte woningen aan en geel (29 stuks)  staat 
voor de woningen die onder optie zijn. Verwachting is dat Staphorst 
Ontwikkeling in januari 2025 in verkoop gaat met de laatste 6 woningen 
(groen gekleurd rechtsonder in het plan). Hiervoor  hebben zich al 
geïnteresseerden aangemeld.  

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnieuwbouwdeslagen.nl%2F&data=05%7C02%7Ck.deweerd%40staphorst.nl%7C966c99b7733f4509979f08dcf7fba3b2%7Ce00ff93818434d07b2602a6321eae11d%7C0%7C0%7C638657907406800329%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=FcJa7UTgF71Enz8KrPe36TQtKKRknnRfgpOsB7KFF%2F8%3D&reserved=0
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 5 SGP Wanneer kunnen we een voorstel verwachten 
voor een nieuwe wijk in IJhorst. 

FL Weth. 
Mulder 

We houden ambtelijk rekening met een start medio 2025. 

Pag 46 6 SGP Actieprogramma, hoe staat het daarmee, is er 
een planning bekend? 

FL Weth. 
Mulder 

De raad heeft bij het vaststellen van het actieprogramma (december 2024) 
ook de planning vastgesteld. Tijdens de informerende raadsbijeenkomst 
op 3 december zal de stand van zaken per actie gedeeld en toegelicht 
worden. 

 7 SGP Hoe staat het met de volgende fase in de Slagen 
(eventueel) i.c.m. Flexwoningen? 

FL Weth. 
Mulder 

Staphorst Ontwikkeling en de gemeente zijn in overleg over het 
stedebouwkundig plan voor de volgende fase. Deze fase beslaat globaal 
het gebied tussen de Achthoevenweg en de huidige fase 2 (ten zuiden van 
de PZ school) en gaat ruimte bieden aan globaal 400 woningen. 
Verwachting is dat dit overleg de komende maanden afgerond wordt. Na 
instemming van het college met de planvorming, zal het plan ook 
voorgelegd worden aan de raad (begin 2025). 
Volgens de planning zal 2025 gebruikt worden voor het doorlopen van de 
planologische procedure, waarna in 2026 een start gemaakt kan worden 
met het bouwrijp maken van gronden. Ook voor deze fase zijn de 
mogelijkheden voor de realisatie van flexwoningen onderzocht. In overleg 
met De Vechthorst is gekozen voor het versneld bouwen van 
huurwoningen om aan de vraag te kunnen voldoen.   
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 8 SGP Wanneer kunnen we het voorstel voor een 

Ruimtelijke Kwaliteitsfonds tegemoet zien? 
FL Weth. 

Mulder 
We bereiden ons, in het kader van de omgevingswet, voor op een 
programma grond(prijs)beleid en kostenverhaal. Hierin kan een voorstel 
voor een ruimtelijk kwaliteitsfonds meegenomen worden. Aan het 
opstellen van dit programma zal het eerste half jaar van 2025 gewerkt 
worden waarna het richting de raad ter vaststelling zal worden gebracht. 
Omdat dit samenvalt met herijking van de omgevingsvisie is momenteel 
niet exact aan te geven hoe en wanneer dit wordt aangeboden aan de 
raad. 

Pag 44 9 CU Speerpunt 8.1: We lezen onder Stand van Zaken: 
“Wanneer er in de toekomst meer dan 50% van 
de 
woningen (huur en koop) bewoond wordt aan 
mensen zonder sociaaleconomische binding met 
de gemeente Staphorst, zal onderzocht worden 
of het mogelijk is om aanvullende maatregelen te 
nemen om de lokale bevolking meer kans te 
geven op de woningmarkt”. Vraag: Dit lijkt een 
koerswijziging. Eerder is door het college een veel 
stevigere inzet op het benutten van 
mogelijkheden op dit gebied aangekondigd. Is dit 
inderdaad een koerswijziging? 

FL Weth. 
Mulder 

Er is geen koerswijziging. Hier wordt gedoeld op de (on)mogelijkheden voor 
een huisvestingverordening (waarmee gemeenten regels kunnen opstellen 
met betrekking tot woonruimteverdeling) Die zijn er niet omdat er in 
Staphorst geen sprake is van schaarste zoals in de huisvestingswet is 
beschreven omdat in Staphorst (veel) meer dan 50% van de woningen 
bewoond worden door ‘eigen’ inwoners.  
 
De koers de we als gemeente hanteren is erop gericht dat mensen met een 
sociaaleconomische binding met de gemeente Staphorst een 
voorrangspositie krijgen binnen de gemeentelijke woningmarkt. Dit 
gebeurt, onder andere, door kavels binnen gemeentelijke 
woningbouwprojecten eerst lokaal aan te bieden, voordat ze op landelijke 
verkoopkanalen worden aangeboden. Daarnaast is het thema ‘lokale 
binding’ meegenomen binnen de ‘Beleidsregel ’Tijdelijke woonruimte op 
bestaande erven” en de ‘Verordening Starterslening gemeente Staphorst 
2024’. Ook is de zelfbewoningsplicht van kracht, hiermee willen we 
speculatie tegengaan. 

       
Programma 9 
Overhead en financiën 

    

Paragrafen       
Paragraaf 4       
Pag. 66 1 SGP Zijn in het loonsombudget ook de kosten van 

ingehuurde (externe) medewerkers begrepen? 
B & M Weth.  

Brinkman 
Het loonsombudget is berekend obv de benodigde formatie (186,79 fte) 
maal de maximum inschaling. In werkelijkheid zal niet elke formatieplek 
worden ingevuld door mensen met een dienstbetrekking, maar ook 
middels inhuur. Het loonsombudget is dus inclusief ingehuurde 
medewerkers.  
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Pag 65 2 CU Op pagina 65 (paragraaf 4 – Bedrijfsvoering) 

wordt de ‘i-visie 2021’ benoemd en gesproken 
over de actualisatie daarvan in 2024 of 2025. Dit 
beleidsstuk is ons onbekend. Is dit een intern 
beleidsstuk, voor en door de interne organisatie? 
Of komt dit ook langs de raad? 

B & M Weth. 
Mulder 

De actualisatie van de i-visie start eind 2024 en zal in 2025 worden 
afgerond. De i-visie is een document ten behoeve van de voortgang van 
digitalisering en automatisering in de organisatie. O.a. ook in lijn met 
uitkomsten en plannen BMC onderzoek. Als er extra financiële middelen 
benodigd zijn dan wordt dit voorgelegd aan de raad.   
 
De huidige i-visie is een intern beleidsstuk: 
Op 7 september 2021 vastgesteld in het college. 
Op 14 september 2021 is dit aan de orde geweest in een informerende 
raadsbijeenkomst. 

Financiële begroting     
 1 CDA Met betrekking tot de nota Waardering en 

Afschrijvingen het volgende, wat zou een 
actualisatie ons op kunnen leveren. Wat is de 
trend van de afgelopen jaren, is er speelruimte, 
wat zijn de mogelijkheden om te werken met een 
bandbreedte? 

B & M Weth. 
Mulder 

De regels voor waardering en afschrijving zijn redelijk afgebakend binnen 
het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). Belangrijke uitgangspunten 
hierin zijn dat het afschrijvingsbeleid resultaatonafhankelijk moet zijn en 
dat er een bestendige gedragslijn moet worden toegepast. Het is 
bijvoorbeeld niet mogelijk om de afschrijvingstermijnen jaarlijks te herzien. 
Deze uitgangspunten worden jaarlijks getoetst door de accountant. In de 
besprekingen met de accountant is geen trend gesignaleerd. 
 
Werken met een bandbreedte is mogelijk. Dit gebeurt nu ook, wanneer dit 
realistisch en goed te onderbouwen is. Voorbeeld: voertuigen, 
gereedschappen en overig materiaal wordt afgeschreven naar gangbare 
ervaringsnormen of voorgeschreven normen over de gebruiksduur 
(meestal 5 tot 10 jaar). In overleg met de vakmensen wordt de exacte 
afschrijvingstermijn bepaald, die zo dicht mogelijk bij de verwachte 
levensduur in de buurt komt, deze wordt vervolgens gehanteerd in de 
begroting.  
 
 

Pag 97/98 2 SGP Eerder dit jaar is in de Raad gesproken over de 
reserve onderhoud betonwegen, die een saldo 
heeft van ruim € 700.000 hetgeen naar 
verwachting te laag is in relatie tot de resterende 
lengte aan betonwegen in onze gemeente. Welke 
bestemmingsreserves hebben naar verwachting 

B & M Weth. 
Mulder 

De ingezette lijn van de afgelopen jaren is geweest: kapitaalslasten van 
nieuwe investeringen worden structureel gedekt met uitzondering van 
investeringen die nog vielen onder het “oude beleid” waarbij deze uit 
reserves werden gedekt. In het verleden is gespaard voor vervanging van 
betonwegen, een bedrag van 4 miljoen in deze bestemmingsreserve, dit 
valt nog onder het oude beleid.  



Technische vragen begroting 2025 
 

18 
 

een voldoende saldo, welke hebben een te laag 
saldo en welke hebben een te hoog saldo? Is 
daarbij een globale indicatie te geven van het 
eventuele overschot of tekort per reserve? 

 
In lijn met ons huidige financiële beleid wordt deze reserve volledig benut 
en kan daarna worden opgeheven en wordt er niet opnieuw gedoteerd aan 
deze reserve. De vervangingsinvesteringen in betonwegen die niet uit deze 
reserve gedekt kunnen worden, moeten daarna ook structureel 
opgenomen worden in de gemeentebegroting.  

 
Overige bestemmingsreserves 
De “afschrijvingsreserves” hebben een omvang om de kapitaalslasten van 
investeringen die in het verleden zijn gedaan te dekken en lopen 
uiteindelijk af naar €0,- en zijn hiermee dus voldoende. Dit geldt in principe 
ook voor de reserve grondexploitatie met bestemming, hier hangt een 
concrete besteding aan vast.  

 
De reserves voor riool en afval zijn bedoeld om tariefschommelingen voor 
de inwoner te matigen en zijn in de periode 2025 – 2028 naar verwachting 
van voldoende omvang.  

 
De overige reserves beschouwen we in de periode 2025 – 2028 naar 
verwachting ook als voldoende. 
 

Pag 97 3 SGP Geeft de reserve voor grondexploitatie (saldo 
circa € 6 miljoen) mandaat aan het college voor 
strategische grondaankopen of is deze reserve 
uitsluitend bedoeld voor het opvangen van 
negatieve exploitatiesaldo op grondtransacties en 
zullen strategische aankopen altijd via de Raad 
moeten lopen? 

B & M Weth. 
Mulder 

Nee, het budgetrecht ligt bij de raad. De nota reserves en voorzieningen 
zegt het volgende over de reserve grex.  
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Pag 98 4 SGP We willen graag iets meer inzicht hebben in de 
ontwikkeling van de reserve duurzaamheid. 
Daartoe lijkt het ons goed om over de jaren 2020-
2023 te zien hoeveel geld er was begroot voor 
duurzaamheid, hoeveel er daadwerkelijk is 
uitgegeven en hoeveel er naar de reserve is 
gevloeid. 

B & M Weth. Bos  

Bijlagen       
Pag 106-109 1 CDA Welke investeringen op de lijst van investeringen 

zijn afhankelijk van subsidies en welke deadline 
zit daarbij; 

 

B & M Weth. 
Mulder 

Voor de volgende investeringen zijn subsidies toegekend of is de kans 
(zeer) aannemelijk dat deze toegekend worden: 

- Herinrichting Staphorst NO fase 4 
- Herinrichting Staphorst NO fase 5 
- Reconstructie JC van Andelweg 
- Afkoppelen en inrichten Acaciastraat, Leliestraat ged. Beukenlaan 
- Verkeersplan Rouveen 
- Fietspad Heerenweg 
- Middenwolderweg klimaatadaptatie 
- Stovonde linksaf burg. Vd walstraat en fietspad 
- Fietspadenplan (afhankelijk van raad) 
- Reconstructie kruising Halfweg 
- Reconstructie Poeleweg 
- Dorpspark Rouveen 

 
Mogelijk (kleinere kans) kunnen we subsidie krijgen voor de volgende 
investeringen:  

- Herinrichting Staphorst NO fase 6 
- Nieuwe ontsluitingsweg de Slagen 
- Oversteek zwembad 

 
Voorwaarden, looptijd en subsidiebedrag variëren per investering. Dat 
geldt ook voor de afhankelijkheid van subsidies, investeringsprojecten 
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kunnen ook op andere wijze gedekt worden. Ook wordt in veel gevallen 
uitstel verleend wanneer de gemeente hiertoe een verzoek indient, 
waardoor de deadline verschuift. 
 

Pag 107 2 CDA Wat is de bedoeling van Herinrichting Bergerslag-
Staphorster Kerkweg en wat is de noodzaak, wat 
zijn de gevolgen van temporisering, zowel 
planmatig als financieel; 

FL Weth. 
Brinkman 

Het project betreft de herinrichting van de Bergerslag en de Staphorster 
Kerkweg (vanaf de rotonde in het centrum tot de JC van Andelweg). Door 
het profiel van de rijbaan op een andere wijze in te richten, wordt een 
fietsverbinding gecreëerd van noord naar zuid en vice versa. Ook is het de 
bedoeling om het hemelwater wat valt op de verhardingen af te koppelen 
van het huidige gemengde stelsel. Ook het verkeerveiliger maken van de 
situatie rondom de school wordt hierin meegenomen. 
Op dit moment zijn voor dit project nog geen werkzaamheden 
uitgevoerd/opgestart. Uitstel is daarom mogelijk. De situatie blijft dan zoals 
het nu is.  
Voor alle projecten/onderhoud aan wegen geldt dat we dit naast de 
planning leggen van de netverzwaring (waar wegen voor opengebroken 
moeten worden) om op die manier werk met werk te maken. 

Pag 107 3 CDA Kan de noodzaak voor het project Parallelweg 
incl. keerwand worden weergegeven en wat zijn 
de gevolgen temporisering, zowel planmatig als 
financieel; 

FL Weth. 
Brinkman 

Langs het eerste gedeelte van de Parallelweg (vanaf de Gemeenteweg) zit 
een keerwand om het hoogteverschil op te vangen. Deze is 
verschoven/verzakt waardoor de wegconstructie bezwijkt. Daarom bestaat 
de noodzaak om hier onderhoud aan uit te voeren. Inmiddels is het werk 
aanbesteed en gegund aan aannemersbedrijf NTP. De werkzaamheden 
staan gepland in het 2de kwartaal van 2025. Uitstel is niet gewenst. 

Pag 108 4 CDA Is temporisering van het GRP-V mogelijk? Wat 
zouden de gevolgen zijn, zowel planmatig als 
financieel; 

FL Weth. 
Brinkman 

Op dit moment wordt gebouwd binnen het project S03 van woningstichting 
De Vechthorst in het gebied Staphorst-Noord (Oostzijde). Zodra dit gereed 
is, komt de herinrichting van de Julianastraat, Oranjestraat en een gedeelte 
Pr. Beatrixstraat in beeld. In deze gedeelten is het oude riool al vervangen. 
Uitstel van deze werkzaamheden door de nieuwbouw is niet mogelijk. 
Daarna volgen er nog twee fasen waarin de riolering vervangen gaat 
worden (dit zijn oude rioolbuizen) en de bovenbouw opnieuw wordt 
ingericht. Dit is het sluitstuk van Staphorst-Noord (oostelijke gedeelte). 
Financieel levert temporisering in GRP geen ruimte op in de exploitatie / 
jaarlijkse begrotingssaldo. De kosten die financieel gemoeid zijn met 
riolering blijven binnen het gesloten systeem van de rioolheffing. 
Temporisering zal waarschijnlijk leiden tot een tijdelijke hogere reserve 
riolering, die vervolgens weer afneemt wanneer er wel geïnvesteerd wordt 
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in de riolering.   
Pag 108 5 CDA Wat is de noodzaak voor de investeringen 

genoemd in Programma 9, kan dat per 
investering worden weergegeven. Daarbij merken 
wij wel op dat we de zaken goed voor elkaar 
moeten hebben. Wat zijn de gevolgen van 
temporisering, zowel planmatig als financieel? 

B & M Weth. 
Mulder 

Dit betreffen onder andere vervangingsinvesteringen in voertuigen. Deze 
worden vervangen wanneer de onderhoudsvakman buitendienst dit 
noodzakelijk acht en niet wanneer voertuigen financieel afgeschreven zijn. 
Het niet of uitstellen van de vervangingsinvesteringen hardware ICT 
verhoogt het risico op storingen en uitval. Daarnaast wijst uit dat langer 
gebruiksduur de reparatie en onderhoudskosten aanzienlijk stijgen. 
 

Pag 115 6 SGP Zit in het bedrag van de investeringen 
maatschappelijk nut (liquiditeitsbegroting, pagina 
115) ad circa € 22 miljoen ook de verwachte 
investering in schoolgebouwen, dat op basis van 
het IHP verwacht wordt voor de jaren 2025 t/m 
2028 (circa € 17,5 miljoen)? Is wellicht een deel 
van deze investeringen (ventilatie?) niet in de 
investeringen opgenomen, maar in de post 
“Incidentele budgetten” opgenomen? 

B & M Weth. 
Mulder 

Ja, In de liquiditeitsbegroting zijn de IHP investeringen opgenomen voor de 
scholen waar een businesscase voor is opgesteld tot en met 2028.  
 
Ja, voor de ventilatie en verduurzamingsinvestering is er een incidenteel 
budget van 970.000 in 2026 en 900.000 in 2027 beschikbaar gesteld. Deze 
bedragen zijn opgenomen onder de post “incidentele budgetten” in de 
liquiditeitsbegroting. 

 


